
  

 
 

 

Protokoll Arbetsutskottsmöte  

Vegeåns vattenråd och Vegeåns Service AB,  
torsdag 7 september 2023, kl. 09:00, Bjuvs kommunhus. 
 

 
Ordinarie Organisation Roll Närvaro 

Mikael Henrysson  Bjuvs kommun Ordförande X 
Anders Davidsson Ängelholms kommun Vice ordförande X 
Krister Nilsson Dikningsföretag  X 
Conny Olsson Industrierna  X 
Kurt Månsson Naturintresset  X 
Sofia Jezek NSVA         X 

     
Ersättare Organisation Roll Närvaro 

Göran Mårtensson Helsingborgs stad   
Bengt Jönsson  Svalövs kommun   
Erik von Geijer  Dikningsföretag   
Rudolf Thornerhjelm Industrierna   
Thomas Arnström 
Lotta Wallin                                  
 
Beredningsgrupp 

Naturintresset 
NSVA 

  

Niklas Ögren Bjuvs kommun  X 
Oscar Gustavsson Ekberg Bjuvs kommun  X 
Anna Olsson Helsingborg stad  X 
Linn Svensson Renström Svalövs kommun  Avböjt 
Julie Magiera Åstorps kommun    

  Petra Johansson       Åstorps kommun    Avböjt 
  Olof Persson               Sweco        Sakkunnig        X 
  Maria Adolfsson        Ängelholms kommun       Sekreterare       X 

 

  

 

 

 

 

 

           



  

 
 

 

§ 1. Mötets öppnande 

Ordförande hälsar välkommen och öppnar mötet.  
Närvaro kontrolleras. 

Samtliga ordinarie ledamöter i AU är på plats samt flertalet deltagare från tidigare beredningsgrupp. 
Både Julie Magiera och Petra Johansson från Åstorps kommun har kallats. Då Petra Johansson nu är 
tillbaka i tjänst kommer ersättare Julie Magiera att strykas från aktuell deltagarlista.     

 

§ 2. Godkännande av dagordning 

- Dagordningen godkändes med tillägget av en punkt ”Övrigt”. 

 

§ 3. Val av justeringsperson 

Till att justera dagens protokoll jämte ordföraren valdes 

Anders Davidsson 

 

§ 4. Val av beredningsgrupp 

Diskussion fördes: 

Det bestämdes att AU föreslår styrelsen att en beredningsgrupp utses genom att en beredningsplats 
viks åt varje kommun och att respektive kommun själv beslutar om vilken person som är aktuell för 
platsen. 

Rutinen ska vara att inbjudan till samtliga möten (styrelsemöten, AU-möten och beredningsgruppens 
möten, skickas både till kommunernas info- mail samt till aktuella personer. Efterföljande protokoll 
skickas på samma sätt. Sekreteraren uppdaterar kontaktlistor med lämpliga mailadresser.  

 

§ 5. Organisation och verksamhet 

Diskussion fördes: 
 
Upphandlingar har gjorts och ramavtal finns, dock utan specifika slutdatum. Förslaget innebär att 
titta på avtalen inför en eventuell uppsägning av avtal, inget är dock klart i frågan.  
 
Servicebolaget finns för att momskostnader ska kunna hanteras. Det finns även en otydlighet kring 
dikningsföretags äskningar av medel, ansvar för beställning av utförande och uppdrag och sedan 
efterföljande fakturahantering. Ansvarsfrågan blir otydlig kring underhållsverksamheten och 
åtgärdsverksamheten.  
 
Tidigare har okulär kontroll och besiktning gjorts då ordförande varit representant från 
dikningsföretag som också haft nära kontakt med markägare. Skriftlig rapportering och uppföljning 
bör vidareutvecklas. 



  

 
 

 
En utredning kring hur vattenrådet bäst kan hantera momsen behöver göras. Det är i nuläget inte 
klarlagt vilken variant som är den klokaste för vattenrådets verksamhet. 
 
Delegations och arbetsordning från 2014 finns för Service AB.  
 
En anställd resurs behövs för att hålla ett helhetsperspektiv i vattenrådets verksamhet. Ett 
samverkansavtal mellan kommunerna behövs för att konkretisera och reglera vattenrådets 
verksamhet och mål samt för att tydliggöra samarbetet med en gemensam resurs mellan Vegeå 
vattenråd och Rönneå vattenråd med tillhörande kostnader och arbetsgivaransvar. 
 
Underhållsverksamheten behöver pausas. Dikningsföretag har kunnat äska bidrag från vattenrådet 
för underhållsverksamhet. Fakturan har sedan gått till vattenrådet där 40 eller 60 % räknats av och 
resterande gått vidare till aktuellt dikningsföretag. Detta ger otydlighet kring vem som är 
verksamhetsutövare, vattenrådet eller dikningsföretaget? Likställighetsprincipen måste bevakas. Det 
måste även finnas en tydlig anledning till att ge bidraget. Anledningen tycks ligga i historiken kring 
utsläpp (avloppsreningsverk och industrier) som tidigare skett vilket i sig bidragit till att 
underhållsbehovet och rensningarna ökat i vattendraget.  
 
En utredning behövs kring frågeställningen varför bidrag ska lämnas ut och vilka kriterier som då ska 
gälla. Fortsatt skötsel i vattendraget är viktig samtidigt är det viktigt att se över hur verksamheten 
fungerar i dag och framgent bör fungera. Underhållsåtgärder som är bokade och planerade att 
genomföras 2024 måste ses över – nya bidrag bör inte beviljas – detta blir då en paus. 
 
Frågan om vattenrådet ska ge bidrag för underhållsåtgärder överhuvudtaget behöver utredas. Detta 
gäller bidrag för både rensning för underhåll och utrotning av invasiva främmande arter. 
 
Det är viktigt att vattenrådet arbetar mot att nå god ekologisk status i enlighet med EU:s 
vattendirektiv. 
 
 
 
Beslut togs enligt dagordningen 
 
AU föreslår styrelsen att utreda befintliga avtal och 

- om så krävs avsluta de tjänster som utredningen beskriver 
- om så krävs påbörja process för ny upphandling 

 
AU föreslår styrelsen  

- att pausa och utreda underhållsverksamheten snarast samt att notifiera berörda aktörer 
(skicka informationsbrev till alla medlemmar). 

- att utreda servicebolagets roll i vattenrådet. 
- att ta fram en delegations- och arbetsordning för vattenrådets verksamhet samt att upphäva 

befintlig arbetsordning för Vegeåns Service AB. 
- att vattenrådets stadgar justeras i enlighet med vad som framkommer av ovanstående 

beslut. 
-  att vid behov kalla till extra stämma för att fastställa eventuella organisationsförändringar, 

förslag till justerade stadgar samt förslag till delegations- och arbetsordning.  



  

 
 

 

§ 6. Revidering av arbetsplan och budget 2024 
 
Det bestämdes att AU föreslår styrelsen 

- att ta fram förslag till ny budget och arbetsplan 2024. 
- att kalla till extra stämma för att fastställa reviderad arbetsplan och budget 2024. 

 
Gemensam åtgärdssamordnare: Frågan ska kvarstå i samband med ny budget. Beslut togs på 
stämman om ansökan om LOVA- medel för att kunna gå vidare med en anställning 2025. Ansökan om 
LOVA görs till 1 december.  

 
 
§ 7. Rapport från verksamhetsområdena   
 
Det beslutade att nedanstående verksamhetsområde ska rapportera på kommande styrelsemöte 

- vattenrådsverksamhet 
- kontrollverksamhet 
- underhållsverksamhet 
- åtgärdsverksamhet 

 
Calluna AB genomför kontrollverksamheten enligt avtal 2021 -2023. Ny upphandling behöver 
genomföras under hösten. Sakkunnig har hjälpt till förr med upphandlingen. En årlig rapport om 
kontrollverksamheten presenteras traditionsenligt i samband med vattenrådets årsstämma. 
Veckovisa undersökningar, vartannat år biologiska undersökningar kiselalger bottenfauna och elfiske. 
Tiden för upphandling enligt LOU börjar bli knapp. 
 
Det bestämdes att AU föreslår styrelsen att påbörja upphandling för ny period av 
kontrollverksamhet. Frågan behöver en egen beslutspunkt på styrelsemötets dagordning. Eventuellt 
kan avtalet fortsätta ytterligare ett år om det visar sig att en upphandling enligt LOU inte hinns med. 
Sakkunnig kontrollerar detta vidare till styrelsemötet. 
 
Vem gör rapporteringen till styrelsemötet? 
 
Vattenrådsverksamhet – Har det kommit in remisser.  
 
Underhållsverksamhet – Ludvig & CO redovisar om ekonomin.  
 
Ludvig & CO ska kallas till kommande styrelsemöte.  

 
 
§ 8. Sammanträdesordning 2023-2024 
 
AU föreslår styrelsen att ta fram en sammanträdesordning för 2023-2024. 
 
Tidigare har sammanträden föreslagits då ordförande har möjlighet och styrelsen har fastställt datum 
halvårsvis. Ordförande kontaktar vattenrådets sekreterare för förslag av kommande möten. 
 
Gärna fysiska styrelsemöten och AU- möten. 

 



  

 
 

 
§ 9. Övrigt 
 
Registrering av styrelseledamöter mot bolagsverket, vad gäller i frågan? Sekreterare (Maria) 
kontaktar Ludvig & CO för att få besked. 
 
Processen med att komma vidare i frågan med en gemensam åtgärdssamordnare måste gå parallellt 
med resten av samtliga analyser och utredningar för att inte förlora tid.  
Sakkunnig meddelar att han inväntar ett formellt uppdrag innan han går vidare i processen.  
Ett äskande måste under hösten gå ut till kommunerna, tillsammans med information, för att 
framöver kunna finansiera en gemensam samordnare till år 2025. 
 
Till en kommande extrainsatt stämma behöver en ändring göras gällande ersättande styrelseledamot 
i vattenrådet för Ängelholms kommun. Platsen ska enligt Ks- beslut vara vakant.  
 
Det behöver även utredas om behovet finns att adjungera personer/funktioner till styrelsen. 
 
 
 
2023-09-08     

Maria Adolfsson  

sekreterare    

 

 

 

 

Justeras:    Justeras: 

 

_________________________________  _________________________________ 

Mikael Henrysson, ordförande    Anders Davidsson, vice ordförande 
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§ 1. Mötets öppnande 


Ordförande hälsar välkommen och öppnar mötet.  
Närvaro kontrolleras. 


Samtliga ordinarie ledamöter i AU är på plats samt flertalet deltagare från tidigare beredningsgrupp. 
Både Julie Magiera och Petra Johansson från Åstorps kommun har kallats. Då Petra Johansson nu är 
tillbaka i tjänst kommer ersättare Julie Magiera att strykas från aktuell deltagarlista.     


 


§ 2. Godkännande av dagordning 


- Dagordningen godkändes med tillägget av en punkt ”Övrigt”. 


 


§ 3. Val av justeringsperson 


Till att justera dagens protokoll jämte ordföraren valdes 


Anders Davidsson 


 


§ 4. Val av beredningsgrupp 


Diskussion fördes: 


Det bestämdes att AU föreslår styrelsen att en beredningsgrupp utses genom att en beredningsplats 
viks åt varje kommun och att respektive kommun själv beslutar om vilken person som är aktuell för 
platsen. 


Rutinen ska vara att inbjudan till samtliga möten (styrelsemöten, AU-möten och beredningsgruppens 
möten, skickas både till kommunernas info- mail samt till aktuella personer. Efterföljande protokoll 
skickas på samma sätt. Sekreteraren uppdaterar kontaktlistor med lämpliga mailadresser.  


 


§ 5. Organisation och verksamhet 


Diskussion fördes: 
 
Upphandlingar har gjorts och ramavtal finns, dock utan specifika slutdatum. Förslaget innebär att 
titta på avtalen inför en eventuell uppsägning av avtal, inget är dock klart i frågan.  
 
Servicebolaget finns för att momskostnader ska kunna hanteras. Det finns även en otydlighet kring 
dikningsföretags äskningar av medel, ansvar för beställning av utförande och uppdrag och sedan 
efterföljande fakturahantering. Ansvarsfrågan blir otydlig kring underhållsverksamheten och 
åtgärdsverksamheten.  
 
Tidigare har okulär kontroll och besiktning gjorts då ordförande varit representant från 
dikningsföretag som också haft nära kontakt med markägare. Skriftlig rapportering och uppföljning 
bör vidareutvecklas. 







  


 
 


 
En utredning kring hur vattenrådet bäst kan hantera momsen behöver göras. Det är i nuläget inte 
klarlagt vilken variant som är den klokaste för vattenrådets verksamhet. 
 
Delegations och arbetsordning från 2014 finns för Service AB.  
 
En anställd resurs behövs för att hålla ett helhetsperspektiv i vattenrådets verksamhet. Ett 
samverkansavtal mellan kommunerna behövs för att konkretisera och reglera vattenrådets 
verksamhet och mål samt för att tydliggöra samarbetet med en gemensam resurs mellan Vegeå 
vattenråd och Rönneå vattenråd med tillhörande kostnader och arbetsgivaransvar. 
 
Underhållsverksamheten behöver pausas. Dikningsföretag har kunnat äska bidrag från vattenrådet 
för underhållsverksamhet. Fakturan har sedan gått till vattenrådet där 40 eller 60 % räknats av och 
resterande gått vidare till aktuellt dikningsföretag. Detta ger otydlighet kring vem som är 
verksamhetsutövare, vattenrådet eller dikningsföretaget? Likställighetsprincipen måste bevakas. Det 
måste även finnas en tydlig anledning till att ge bidraget. Anledningen tycks ligga i historiken kring 
utsläpp (avloppsreningsverk och industrier) som tidigare skett vilket i sig bidragit till att 
underhållsbehovet och rensningarna ökat i vattendraget.  
 
En utredning behövs kring frågeställningen varför bidrag ska lämnas ut och vilka kriterier som då ska 
gälla. Fortsatt skötsel i vattendraget är viktig samtidigt är det viktigt att se över hur verksamheten 
fungerar i dag och framgent bör fungera. Underhållsåtgärder som är bokade och planerade att 
genomföras 2024 måste ses över – nya bidrag bör inte beviljas – detta blir då en paus. 
 
Frågan om vattenrådet ska ge bidrag för underhållsåtgärder överhuvudtaget behöver utredas. Detta 
gäller bidrag för både rensning för underhåll och utrotning av invasiva främmande arter. 
 
Det är viktigt att vattenrådet arbetar mot att nå god ekologisk status i enlighet med EU:s 
vattendirektiv. 
 
 
 
Beslut togs enligt dagordningen 
 
AU föreslår styrelsen att utreda befintliga avtal och 


- om så krävs avsluta de tjänster som utredningen beskriver 
- om så krävs påbörja process för ny upphandling 


 
AU föreslår styrelsen  


- att pausa och utreda underhållsverksamheten snarast samt att notifiera berörda aktörer 
(skicka informationsbrev till alla medlemmar). 


- att utreda servicebolagets roll i vattenrådet. 
- att ta fram en delegations- och arbetsordning för vattenrådets verksamhet samt att upphäva 


befintlig arbetsordning för Vegeåns Service AB. 
- att vattenrådets stadgar justeras i enlighet med vad som framkommer av ovanstående 


beslut. 
-  att vid behov kalla till extra stämma för att fastställa eventuella organisationsförändringar, 


förslag till justerade stadgar samt förslag till delegations- och arbetsordning.  







  


 
 


 


§ 6. Revidering av arbetsplan och budget 2024 
 
Det bestämdes att AU föreslår styrelsen 


- att ta fram förslag till ny budget och arbetsplan 2024. 
- att kalla till extra stämma för att fastställa reviderad arbetsplan och budget 2024. 


 
Gemensam åtgärdssamordnare: Frågan ska kvarstå i samband med ny budget. Beslut togs på 
stämman om ansökan om LOVA- medel för att kunna gå vidare med en anställning 2025. Ansökan om 
LOVA görs till 1 december.  


 
 
§ 7. Rapport från verksamhetsområdena   
 
Det beslutade att nedanstående verksamhetsområde ska rapportera på kommande styrelsemöte 


- vattenrådsverksamhet 
- kontrollverksamhet 
- underhållsverksamhet 
- åtgärdsverksamhet 


 
Calluna AB genomför kontrollverksamheten enligt avtal 2021 -2023. Ny upphandling behöver 
genomföras under hösten. Sakkunnig har hjälpt till förr med upphandlingen. En årlig rapport om 
kontrollverksamheten presenteras traditionsenligt i samband med vattenrådets årsstämma. 
Veckovisa undersökningar, vartannat år biologiska undersökningar kiselalger bottenfauna och elfiske. 
Tiden för upphandling enligt LOU börjar bli knapp. 
 
Det bestämdes att AU föreslår styrelsen att påbörja upphandling för ny period av 
kontrollverksamhet. Frågan behöver en egen beslutspunkt på styrelsemötets dagordning. Eventuellt 
kan avtalet fortsätta ytterligare ett år om det visar sig att en upphandling enligt LOU inte hinns med. 
Sakkunnig kontrollerar detta vidare till styrelsemötet. 
 
Vem gör rapporteringen till styrelsemötet? 
 
Vattenrådsverksamhet – Har det kommit in remisser.  
 
Underhållsverksamhet – Ludvig & CO redovisar om ekonomin.  
 
Ludvig & CO ska kallas till kommande styrelsemöte.  


 
 
§ 8. Sammanträdesordning 2023-2024 
 
AU föreslår styrelsen att ta fram en sammanträdesordning för 2023-2024. 
 
Tidigare har sammanträden föreslagits då ordförande har möjlighet och styrelsen har fastställt datum 
halvårsvis. Ordförande kontaktar vattenrådets sekreterare för förslag av kommande möten. 
 
Gärna fysiska styrelsemöten och AU- möten. 


 







  


 
 


 
§ 9. Övrigt 
 
Registrering av styrelseledamöter mot bolagsverket, vad gäller i frågan? Sekreterare (Maria) 
kontaktar Ludvig & CO för att få besked. 
 
Processen med att komma vidare i frågan med en gemensam åtgärdssamordnare måste gå parallellt 
med resten av samtliga analyser och utredningar för att inte förlora tid.  
Sakkunnig meddelar att han inväntar ett formellt uppdrag innan han går vidare i processen.  
Ett äskande måste under hösten gå ut till kommunerna, tillsammans med information, för att 
framöver kunna finansiera en gemensam samordnare till år 2025. 
 
Till en kommande extrainsatt stämma behöver en ändring göras gällande ersättande styrelseledamot 
i vattenrådet för Ängelholms kommun. Platsen ska enligt Ks- beslut vara vakant.  
 
Det behöver även utredas om behovet finns att adjungera personer/funktioner till styrelsen. 
 
 
 
2023-09-08     


Maria Adolfsson  


sekreterare    


 


 


 


 


Justeras:    Justeras: 


 


_________________________________  _________________________________ 


Mikael Henrysson, ordförande    Anders Davidsson, vice ordförande 
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       Mikael
       Henrysson
       mikael.henrysson@bjuv.se
       197201083552
       1972/01/08
       212.181.9.227
     
    
     197201083552
     2023-09-11T11:00:10.079Z
   
    
     /envelopes/S1qTtUnC2/recipients/H1CL38hC3
     Mikael
     Henrysson
   
  
   
    recipient.envelope.opened
    2023-09-11T15:10:06.031Z
    BJgu_3Uh02
    
     
      Mozilla/5.0 (Windows NT 10.0; Win64; x64) AppleWebKit/537.36 (KHTML, like Gecko) Chrome/116.0.0.0 Safari/537.36
      195.216.41.75
      2023-09-11T15:10:06.007Z
    
     BJgu_3Uh02
     2023-09-11T15:10:06.007Z
     /envelopes/S1qTtUnC2/recipients/BJgu_3Uh02
     /envelopes/S1qTtUnC2
   
    
     /envelopes/S1qTtUnC2/recipients/BJgu_3Uh02
     Anders
     Davidsson
     195.216.41.75
   
  
   
    signature.created
    2023-09-11T15:13:22.703Z
    Syf7nL30h.42d89b7f-ed7f-48d2-b1e5-087bf150070a
    
     Syf7nL30h.42d89b7f-ed7f-48d2-b1e5-087bf150070a
     /envelopes/S1qTtUnC2/documents/Syf7nL30h/signatures/Syf7nL30h.42d89b7f-ed7f-48d2-b1e5-087bf150070a
     /envelopes/S1qTtUnC2/documents/Syf7nL30h
     
      /envelopes/S1qTtUnC2/recipients/BJgu_3Uh02
      ANDERS
      DAVIDSSON
      1960/02/01
      196002013511
    
     signed
     bankid-se
     ANDERS
     DAVIDSSON
     1960/02/01
     195.216.41.75
     
      Syf7nL30h
      ee0ec316-9326-4ca9-ad38-3ac5b2a86811
      true
      2023-09-11T15:13:22.286Z
      
      
       /envelopes/S1qTtUnC2/recipients/BJgu_3Uh02
       ANDERS
       DAVIDSSON
       anders.davidsson.hoja@gmail.com
       196002013511
       1960/02/01
       195.216.41.75
     
    
     196002013511
     2023-09-11T15:13:22.286Z
   
    
     /envelopes/S1qTtUnC2/recipients/BJgu_3Uh02
     ANDERS
     DAVIDSSON
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